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Vážení obyvatelia a čitatelia, 

   v aktuálnom občasníku sa vraciame k najvýznamnejším a najdôležitejším podujatiam a udalostiam v našej obci 

od jeho posledného vydania. Za najdôležitejšiu udalosť roka 2023 považujeme zateplenie obecného úradu 

a kultúrneho domu. O súvislostiach s týmto projektom informuje starosta obce v nasledujúcom článku. 

Pokračovala aj rekonštrukcia budovy športového klubu, ktorá sa síce pomaly, ale isto blíži k zdarnému koncu. 

   Aj napriek nie veľmi ideálnej finančnej situácii sa nám podarilo udržať naše tradičné a podporiť aj jedinečné 

kultúrne podujatia. Nemožno už spomenúť všetky, ale pekné spomienky máme zaiste na prvé vianočné trhy, ktoré 

sa uskutočnili na konci roka 2022 v centre obce v rámci podujatia Śedľičaňi śe luča z ročkom. Novotou bola aj 

obecná zabíjačka v januári 2023. Svojich záujemcov si našla vo februári obecná lyžovačka v Lopušnej Doline či 

aprílová výstava umeleckých obrazov. V júni prebehlo tiež pekné podujatie s viacročnou históriou, a to Kosenie 

pod Čiernou horou. V júli sme navštívi partnerské mesto. V areáli základnej školy sa v októbri uskutočnilo 

podujatie s názvom Poznaj sokoliarstvo, živé dedičstvo ľudstva. Dobročinné vianočné trhy na ihrisku Včielka 

a Jasličková pobožnosť sa zaradili k hodnotným podujatiam v poslednom mesiaci roka 2023. Prehľad podujatí 

a udalostí v roku 2024 v plnom rozsahu je už súčasťou tohto vydania novín. 

   Rok 2024 z pohľadu financovania samospráv nepatril k najjednoduchším. Určite ste v médiách zachytili 

informácie o výraznom krátení financií pre samosprávy. Najviac sa to prejavilo v nedostatku finančných 

prostriedkov na investičné akcie v rámci rozvoja  a budovania obce. Rozpočet  roku 2024 bol postavený tak, že na  
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to bolo možné vyčleniť len minimálne množstvo prostriedkov v porovnaní s minulými obdobiami. Reagovať sme 

museli na akútnu požiadavku vymeniť krytinu a opraviť krov na budove hasičskej stanice, investície sme 

nasmerovali do pokračujúcej rekonštrukcie budovy športového klubu a časť financií bola potrebná aj na 

dokončovacie práce, ktoré neboli predmetom projektu pri rekonštrukcii budovy obecného úradu. Ako je všeobecne 

známe, existuje možnosť čerpať financie z eurofondov, ale mnoho ráz je to proces komplikovaný, zdĺhavý, 

nákladný a s neistým výsledkom. Proces je spojený s prvotnou investíciou zo strany obce na projektovú prípravu, 

s vypracovaním žiadosti, vydaním stavebného povolenia a povinnou finančnou spoluúčasťou. Sú to investície, 

ktoré obec musí uhradiť z vlastných zdrojov, a tak obecné zastupiteľstvo stojí pred rozhodnutím, ako pristúpiť 

k financovaniu projektových dokumentácií. No v zásade má len dve možnosti: buď šetriť z toho mála, s ktorým 

hospodári, alebo brať bankový úver, pretože otázka neznie, či chceme, ale či na to máme. A žiaľ, nemáme, lebo 

napríklad projektová dokumentácia na vodovodnú sieť a kanalizáciu v našej obci by stála približne 50- až 60-tisíc 

eur, projektová dokumentácia na nájomné byty približne 15-tisíc eur. 

   Veríme však, že rok 2025 bude pre našu obec lepší alebo aspoň taký ako rok 2024. Keďže prognózy nie sú dobré, 

dúfajme, že sa nenaplnia.  
 

 

REKONŠTRUKCIA OBECNÉHO ÚRADU 
 
 

   Našou najväčšou investičnou akciou v poslednom období bola rekonštrukcia budovy obecného úradu. Išlo o 

investíciu v hodnote 830 000 eur bez DPH, z čoho 95 % bolo preplatených zo zdrojov Európskej únie a štátneho 

rozpočtu. Nebola to celková rekonštrukcia budovy, ale len rekonštrukcia, ktorej hlavným cieľom bola energetická 

úspora budovy (konkrétne čísla nám budú známe z auditu, ktorý prebehne v marci tohto roka). Išlo o výmenu 

elektroinštalácie a svetelných zdrojov, zmenu vykurovacej sústavy so zdrojom vykurovania tepelnými čerpadlami, 

výmenu okien za nové okná s izolačným trojsklom, inštalácia fotovoltických panelov a zateplenie obvodového 

plášťa budovy. A práve pri tomto zateplení vzniklo na strane obce ako objednávateľa značné sklamanie, lebo 

najvrchnejšia časť – fasádna omietka – nebola urobená v dostačujúcej kvalite a chyby sú viditeľné aj voľným 

okom. Ide najmä o nadmernú krivosť fasády a nerovnomernú štruktúru zrna. Po dôkladnom zvážení sme sa 

v obecnom zastupiteľstve rozhodli, že tieto chyby budeme u dodávateľa reklamovať aj za cenu súdneho sporu.  

   Ako som spomínal, nešlo o celkovú rekonštrukciu budovy a mnohé veci musela obec dokončiť z vlastných 

zdrojov. Išlo hlavne o vnútorné omietky, maľbu a sadrokartónové podhľady. Na tieto činnosti obec využila úverové 

zdroje z Environmentálneho fondu, ktorý poskytuje účelovo viazane úvery určené primárne na úsporu energie, 

s úrokom 0,1% s dĺžkou úveru 20 rokov. Pri takomto type úveru je vypočítané, že po zarátaní inflácie a zohľadnení 

dlhodobo klesajúcej hodnoty peňazí splatíme menej, ako si požičiame. Na tomto mieste by som rád dementoval 

nepravdivé informácie, že naša obec je zadlžená a že máme „úver na úver“. Je pravda, že okrem tohto úveru sme 

mali ešte kontokorentný úver, no ten sme použili iba na krátkodobé preklenutie nedostatku finančných zdrojov 

v rámci rozpočtu. Veríme, že touto rekonštrukciou sa predĺžila technická životnosť budovy minimálne o 20 rokov 

a môžeme sa pýšiť energetickým hodnotením A0. 

Marek Guman, starosta obce 
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OPAKOVANÉ PROBLÉMY 
 

Voľný pohyb psov 
O probléme voľného pohybu psov po verejných priestranstvách už všetci dobre vieme. Vieme aj to, čo hovorí 

zákon, a poznáme aj výšku možnej pokuty. Tých pokút sme zatiaľ udelili veľmi málo, no žiaľ, je to asi jediná cesta, 

ako problém riešiť. Preto na tomto mieste ako štatutár obce Sedlice dávam verejný prísľub, že hneď ako mi 

ktokoľvek zdokladuje prostredníctvom fotografie alebo videa voľný pohyb psa, prípadne iného zvieraťa, okamžite 

začnem správne konanie a v rámci neho rozhodnem o tom, v akej výške bude udelená pokuta (od 20 eur do 166 

eur, tak ako určuje zákon). Pripomínam aj povinnosť upratať výkaly od psa, ktorý bol vyvedený na prechádzku 

a na verejnom priestranstve vykonal potrebu. Žiadam hlavne majiteľov psov, ktorí nerešpektovali doterajšie 

upozornenia, aby tak prestali konať a predchádzali bagatelizovaniu uvedeného problému. Pokuta zrejme nikoho 

nepoteší a neprispeje ani k dobrým vzťahom medzi obyvateľmi. 

Vykurovanie vs. spaľovanie 
Napriek tomu, že väčšiu časť zimného obdobia, a teda aj potrebu vykurovať naše obydlia už máme za sebou, zima 

sa zatiaľ úplne neskončila a kúriť bude ešte nejaký čas potrebné. Viacerí obyvatelia však neváhajú vo svojich 

kotloch, pieckach alebo podobných na to určených technických zariadeniach okrem vhodného tuhého paliva 

spaľovať aj rôzny odpad, a to rôzne plasty, s plastmi kombinované materiály či materiály obsahujúce lepidlá (napr. 

starý nábytok, preglejky, drevotriesky, okenné rámy, plávajúce podlahy, textílie a obuv, časopisy a letáky, použité 

oleje a pod.). Tie okrem nepríjemného, štipľavého zápachu spôsobujú ťažkosti ľuďom s dýchacími problémami 

a problémami so srdcom. V neposlednom rade zanášajú spaľovacie telesá vrátane dymovodov a komínov, čo 

v konečnom dôsledku môže viesť k zvyšovaniu nákladov na ich údržbu a k riziku vzniku požiaru. Zákon 

o odpadoch však aj takéto konanie zakazuje a tiež hrozia pokuty. Nuž a ani v tomto prípade pokuta zrejme nikoho 

nepoteší a neprispeje k dobrým vzťahom medzi obyvateľmi. 

Neudržiavané pozemky 
Pomerne novým vypuklým problémom sú neudržiavané pozemky a záhrady. Aj táto povinnosť každého vlastníka 

je ošetrená v zákone a jednoducho každý vlastník je povinný zabrániť zaburineniu pozemku. Zákon č. 220/2004 

Z.z. o ochrane a využívaní poľnohospodárskej pôdy a o zmene zákona č. 245/2003 Z. z. o integrovanej prevencii 

a kontrole znečisťovania životného prostredia a o zmene a doplnení niektorých zákonov ukladá podľa § 3 ods. l 

písmeno b) vlastníkom, nájomcom a správcom poľnohospodárskej pôdy povinnosť predchádzať výskytu a šíreniu 

burín na pozemkoch. Aby sa zabránilo tomuto stavu, žiadame vlastníkov a/alebo nájomcov (užívateľov) 

poľnohospodárskych i nepoľnohospodárskych pozemkov dodržiavať citované zákonné ustanovenia a realizovať 

opatrenia proti rozširovaniu burín, inváznych rastlín a náletových drevín, čo spočíva najmä v pravidelnom 

udržiavaní pozemkov ich kosením v čase pred kvitnutím, ale aj v nasledujúcich mesiacoch, čím sa zabráni 

ďalšiemu šíreniu burín a škodcov. 

Umiestňovanie konárov 
Začína sa obdobie orezávania stromov a kríkov. Konáre, ktoré takto vzniknú, by si mal spracovať každý pestovateľ 

na vlastnom pozemku, a to štiepkovaním alebo kompostovaním. Ak vám to technické možnosti nedovoľujú, obec 

zriadila dve zberné miesta na konáre z orezaných stromov. Prvé miesto sa nachádza na ulici Vyšný koniec pri 

usadlosti V. Vavreka. Druhé miesto sa nachádza na konci Bajerovskej ulice v lokalite pod Fabenovou horou. 

Upozorňujeme občanov, že na tieto zberné miesta nepatrí suché lístie, pokosená tráva ani staré dosky a pne. Konáre 

z orezávanie stromov nepatria do voľnej prírody ani na divo založené skládky, ale na vyhradené zberné miesta. 

Poplatky a dane 
Obecné zastupiteľstvo rozhodlo, že v roku 2025 sa výška daní z nehnuteľností ani poplatok za psa nebude meniť. 

Žiaľ, zmeniť musíme výšku poplatku za odvoz komunálneho odpadu. Obec je povinná nastaviť takú výšku 

poplatku, aby pokryla výdavky spojené so zvozom odpadu, pričom podľa zákona nesmie doplácať rozdiel 

z vlastných zdrojov. Zberová spoločnosť Kosit, a. s., pod vplyvom legislatívnych zmien bola nútená upraviť cenník 

služieb a k zvýšeniu došlo aj zo strany štátu pri úprave zákonného poplatku za skládkovanie odpadov. Pôvodne sa 

rátalo so zavedením mechanicko-biologickej úpravy odpadu pred jeho skládkovaním, čo by tiež zvýšilo poplatok, 

avšak táto povinnosť bola odložená na rok 2027. 

V našej obci sa teda poplatok za odpad zvyšuje z doterajších 15 €/osoba/rok na 20 €/osoba/rok. Hoci ide o zvýšenie, 

predsa len môžeme skonštatovať, že poplatok je oproti mestám a niektorým obciam u nás naďalej podstatne nižší. 

Skonštatovať môžeme aj to, že poplatok máme relatívne nízky vďaka tomu, že máme systém separácie odpadov 

na dobrej úrovni, ale vždy je priestor na zlepšenie. Platí jednoduché pravidlo: čím viac odpadu vyseparujeme, tým 

menej ho bude v nádobách s komunálnym odpadom a o to menej zaplatíme za jeho likvidáciu. 

 

Marek Guman, starosta obce 
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Prehľad podujatí a udalostí, január – december 2024 
 

Rekonštrukcia budovy Jednoty, 7. január. Spotrebné družstvo COOP Jednota začalo rekonštruovať svoje 

priestory pred obecným úradom. V čase rekonštrukcie bola prechodne otvorená predajňa vo veľkom objekte, pri 

lekárni. Slávnostné otvorenie zrekonštruovanej budovy sa uskutočnilo 18. októbra za účasti predstavenstva 

a nakupujúcej verejnosti. 

Novoročný nohejbalový turnaj, 20. január. V telocvični základnej školy sa uskutočnil nohejbalový turnaj. Išlo 

o 22. ročník Novoročného nohejbalového turnaja trojíc, na ktorom sa stretlo 6 tímov, z toho 3 sedlické. Víťazom 

sa stalo mužstvo z Teriakoviec, na striebornej priečke sa umiestnili muži z Bystrého a tretie miesto si zaslúžil tím 

Sedlice A. Viac výsledkov a informácií nielen o nohejbalovom oddiele, ale aj o ďalších oddieloch športového klubu 

nájdete na s. 10 až 12. 

Zázračný svet kníh, 8. a 9. marec. Dvojdňové kultúrne podujatie pripravila (vtedy ešte) neformálna skupina 

Krajší svet. Konalo sa na ihrisku Včielka pri bytových 

domoch, 8. marca pre žiakov základnej školy a 9. marca 

pre verejnosť. Súčasťou stretnutia bola okrem iného aj 

beseda so súčasnou autorkou kníh Michaelou Ellou 

Hajdukovou. 

Inštalovanie prístrešku, 20. marec. Firma Nerez tim 

začala inštalovať prístrešok nad vstupom do prevádzky 

zdravotného strediska a pošty. V ten deň pracovníci 

firmy osadili nosné stĺpy, na ďalší deň dokončili 

hliníkovú konštrukciu prístrešku a 25. marca na ňu 

položili krytinu. 

Voľby prezidenta SR, 23. marec. Výsledky voľby 

prezidenta Slovenskej republiky za Sedlice boli takéto: 1. Ivan Korčok (40,46 %), 2. Peter Pellegrini (38,16 %). 

Druhé kolo volieb zo 6. apríla prinieslo tieto výsledky: 1. Peter Pellegrini (57,98 %), 2. Ivan Korčok (42,01 %). 

Divadelné predstavenie, 7. apríl. V kinosále vystúpil Divadelný súbor Kalvárka, ktorý pôsobí pri farnosti Košice 

– Kalvária, s adaptáciou hry Kamenný chodníček dramatika Ferka Urbánka. Podujatia sa zúčastnilo približne 90 

divákov. 

Verejná obchodná súťaž, 10. apríl. V tento deň bola vyhlásená verejná obchodná súťaž na prevod akcií Obce 

Sedlice Východoslovenskej vodárenskej spoločnosti, a. s. Poslanci obecného zastupiteľstva sa však po viacerých 

pracovných stretnutiach rozhodli nevstúpiť do dlhopisového programu. 

Zateplenie budovy ŠK, 13. apríl. Hráči športového klubu začali v rámci brigády vykonávať zateplenie prednej 

časti budovy športového klubu. Ďalšie brigády nasledovali v júli a v septembri. 3. septembra pracovníci firmy 

Polyterm Prešov, s. r. o., zateplili podkrovie budovy fúkanou izoláciou. Koncom mesiaca brigádnici naniesli 

povrchovú omietku na steny a na začiatku októbra omietku na sokel. 

Zloženie poslaneckého sľubu, 30. apríl. Na 14. riadnom zasadnutí obecného zastupiteľstva zložil sľub a stal sa 

poslancom Martin Fiľakovský, čím nahradil poslanca Gabriela Kotuliča, ktorý sa 29. februára mandátu z osobných 

dôvodov vzdal. 

Púť farníkov v Krakove, 4. máj. Farníci zo Sedlíc a Suchej Doliny sa zúčastnili na púti v Krakove. 22. septembra 

sa veriaci z farnosti zúčastnili 4. Pochodu za život, ktorý sa uskutočnil v Košiciach, a 6. októbra mali účasť na 

celodiecéznej púti v Obišovciach.  
Posedenie ku Dňu matiek, 12. máj. Popoludňajší 

program sa začal v kinosále vystúpením žiakov 

základnej školy pod vedením PaedDr. Ireny Veverkovej 

a po ňom v spoločenskej sále nasledovalo posedenie pri 

prestretom stole. 

Ježkovo jazierko, 19. máj. V areáli základnej školy sa 

konal 1. ročník spoločenských hier. Podujatie s názvom 

Ježkovo jazierko a jeho priatelia organizovala ZŠ s MŠ 

Sedlice v spolupráci s neformálnou skupinou Krajší svet. 

Názov podujatia bol inšpirovaný rovnomenným 

jazierkom, ktoré pri budove základnej školy dokončili 

a sprístupnili 26. júna. 

Oprava miestnej komunikácie, od 30. mája. Obec na žiadosť dotknutých obyvateľov pristúpila k oprave cestnej 

komunikácie k rodinným domom M. Mihalika a A. Stachurovej. Súčasťou opravy bola výmena podkladovej vrstvy 

a nanesenie vrchnej vrstvy z drveného asfaltu. 
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Ukončenie obchodnej prevádzky, 13. júl. Ukončenie prevádzky Rozličného tovaru a kvetinárstva ohlásila jej 

majiteľka Iveta Kotuličová už 31. mája z dôvodu nízkych tržieb a nemožnosti konkurovať externým predajcom 

podobného sortimentu. Výpredaj zásob za zvýhodnené ceny potrval do 13. júla, keď bola predajňa otvorená 

naposledy. 

Voľby do Európskeho parlamentu, 8. jún. V zozname voličov bolo zapísaných 784 osôb, na hlasovaní sa 

zúčastnilo 317 voličov. Počet platných odovzdaných hlasov bol 303, z toho naviac (69) pre kandidátov za stranu 

SMER – sociálna demokracia. 

Oprava strechy hasičskej stanice, od 17. júna. Na budove hasičskej stanice začali hasiči svojpomocne meniť 

strešnú krytinu vrátane latovania a výmeny fólie. Nákup materiálu financovala obec, práce boli vykonané bez 

nároku na finančnú odmenu. Práce pokračovali aj v júli, podbitie strechy (štablon) v októbri, ktoré je ešte potrebné 

dokončiť. 

Stretnutie stacionaristov, 26. jún. Po tom, čo bola v máji prerušená prevádzka denného stacionára, sa jeho klienti 

stretli s opatrovateľkami, aby sa dozvedeli, že fungovanie stacionára jeho zriaďovateľ, ktorým bolo Liri, n. o., 

ukončil z dôvodu neposkytnutej dotácie od štátu na prevádzku zariadenia. 

Pietna spomienka na rodákov, 30. jún. Na cintoríne v Bardejove sa pri príležitosti 100. výročia narodenia 

uskutočnila pietna spomienka na nášho rodáka Mgr. Metoda Kaľavského. 14. júla sa uskutočnila pietna spomienka 

na cintoríne v Sedliciach, kde je pochovaný Mons. Ján Krajňák, ktorý sa narodil rovnako pred 100 rokmi. 

Spomienkové podujatia boli spojené s príhovorom a položením venca za účasti rodinných príslušníkov 

a obyvateľov obce. Téme sa ešte venujeme na s. 7. 

Návšteva z partnerského mesta, od 19. júla. V piatok podvečer pricestovala na návštevu 9-členná delegácia 

z partnerského mesta Sedlice. V rámci návštevy sa 20. júla uskutočnil výlet do Červeného Kláštora, ktorého 

súčasťou bola plavba plťou po Dunajci. Hostia mali účasť aj na nedeľných oslavách storočnice hasičov. Návštevu 

ukončili 22. júla dopoludnia. Návrat k tejto udalosti ponúkame na s. 9. 

Oslavy 100. výročia založenia DHZ, 21. júl. Program osláv 100. výročia založenia DHZ Sedlice sa začal sv. 

omšou, nasledoval slávnostný obed pre pozvaných hostí, oceňovanie členov DHZ, ukážka zásahu havarovaného 

vozidla a požiarny útok domácich družstiev. Zakončilo ho vystúpenie skupiny Tublatanka revival. Rozšírené 

informácie o podujatí sú súčasťou príspevku predsedu hasičov na s. 8. 

Požehnanie pamätnej tabule, 6. august. Pred 200 rokmi zasiahol obec ničivý požiar, pri ktorom zhoreli obecné 

aj farské budovy vrátane dreveného kostola. Túto udalosť pripomína pamätná tabuľa, ktorá je osadená na fasáde 

kostola a ktorú v ten deň požehnal pán farár ThLic. František Slovák. K téme sa vraciame v článku na s. 7. a 8. 

Odpustová slávnosť, 11. august. Kultúrno-spoločenský program k odpustovej slávnosti bol ladený vo folklórnom 

duchu. Otvoril ho Folklórny súbor Sedličan s ĽH Gajdošovci, pokračovala Ženská tanečná country skupina Márgit, 

po nej Detský folklórny súbor Dúbravienka a Folklórny súbor Kapušančan s hudbou. Program zakončila Hudobná 

skupina Excel. 

Sviatosť birmovania, 15. september. Vo farnosti sa uskutočnila slávnosť spojená s udeľovaním sviatosti 

birmovania. Z rúk Mons. Mareka Forgáča, košického pomocného biskupa, ju prijalo 55 mladých ľudí prevažne zo 

Sedlíc. 

Zriaďovanie posilňovne, od 24. septembra. Poslanci obecného zastupiteľstva rozhodli, že priestory po zatvorenej 

predajni rozličného tovaru budú slúžiť ako posilňovňa. V ten začali miestni živnostníci s opravou stien, potrebná 

bola aj oprava elektrických rozvodov a položenie dlažby z tvrdenej peny odolnej voči nárazom. Otvorenie 

posilňovne je naplánované na marec. 

Doplnenie verejného osvetlenia, 30. september. Pracovníci firmy EL VO mont, s. r. o., nainštalovali 

v Adzimovej ulici ďalšie osvetlenie, keďže táto lokalita si to vyžadovala z hľadiska bezpečnosti. Obec bude hľadať 

možnosti, ako zvýšiť bezpečnosť aj v ďalších lokalitách, ktoré sú bez verejného osvetlenia vystavené riziku nehody 

alebo úrazu.  
Na ľudovú nôtu, 6. október. Neformálna skupina 

Krajší svet spolu s Obcou Sedlice organizovala v areáli 

základnej školy podujatie s názvom Na ľudovú nôtu. 

Jeho cieľom bolo prostredníctvom ľudových piesní, 

tancov, jedál a remesiel priblížiť mladosť našich 

starkých. Okrem atrakcií nechýbala ani tombola.  

Otvorenie secondhandu, 8. november. V priestoroch 

spodného podlažia budovy Jednoty vedľa lekárne 

manželia Micheľovci otvorili Second hand Poobľikaj še. 

Prevádzka secondhandu s pánskou, dámskou a detskou 

módou, obuvou a doplnkami je otvorená nepravidelne. 
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Inštalovanie externého defibrilátora, 11. november. Na budove hasičskej stanice bola osadená skrinka 

a podkladová informačná doska automatického externého defibrilátora (AED). Elektroinštalácia a spustenie 

defibrilátora prebehlo 10. decembra. Samospráva má od nového roka povinnosť sprístupniť takýto defibrilátor 

širokej verejnosti. 

Potravinová pomoc pre seniorov, 15. november. Na obecný úrad prišla potravinová pomoc s prosbou o jej 

distribúciu. Starosta obce rozhodol, že potravinové balíčky rozdelí seniorom, ktorí majú viac ako 70 rokov. V tento 

deň a potom aj 13. a 14. januára bolo takto prerozdelených 130 balíkov. 

Divadelné vystúpenie, 30. november. V kinosále kultúrneho domu vystúpilo Divadlo Aurora s inscenáciou 

Susedstvo. Vtipné predstavenie zo života susedov na vidieku, plné humorných scénok v atmosfére východného 

Slovenska, doplnené ľudovou hudbou s akordeónom a trvajúce vyše pol hodiny, prilákalo takmer 40 divákov. 

Večer so sv. Mikulášom, 6. december. V kinosále sa podvečer na sviatok sv. Mikuláša stretli deti, pre ktoré bolo 

pripravené divadelné vystúpenie toho istého divadla, ktoré sa tentoraz predstavilo rozprávkou Veverka Terka a 

Snehuliak Gombík. Po hranej rozprávke prišiel sv. Mikuláš, ktorého na javisku s piesňou alebo básničkou 

pozdravilo veľké množstvo detí, a on ich za to obdaroval. 

Vianočné trhy, 7. december. Tretie vianočné trhy na ihrisku Včielka usporiadala neformálna skupina Krajší svet 

pre ľudí vrátane miestnych podnikateľov a tvorcov, ktorí ponúkli rôzne výrobky a pochutiny. Návštevníci ich 

zakúpením podporili ďalší rozvoj detského ihriska. Smeroval tam aj výťažok z tomboly a vianočnej aukcie. 

Vianočná akadémia, 17. december. Vianočná 

akadémia sa už niekoľko rokov koná v telocvični 

základnej školy, aby sa na ňu mohli prísť pozrieť všetci, 

ktorí majú o toto pekné podujatie záujem. Jeho 

atraktivitu sa organizátori rozhodli zvýšiť aj 

prostredníctvom vianočných trhov, ktoré sa konajú 

v priestoroch základnej školy po skončení akadémie.  
Biliardový turnaj, 22. december. V pohostinstve sa 

uskutočnil 11. ročník biliardového turnaja. Napriek 

tomu, že sa prihlásilo o niečo menej súťažiacich ako 

vlani, turnaj si udržiava svoj stabilný záujem. 

V ostatnom ročníku zvíťazil Jozef Tlumač, ako druhý sa 

umiestnil Patrik Lorinc a tretiu priečku obsadil Frederik Fedor. Víťazi si odniesli pohárové trofeje. 

Betlehemské svetlo, 24. december. Tradícia Betlehemského svetla, ktoré prinášajú skauti z jaskyne, kde sa podľa 

tradície narodil Ježiš Kristus, neobišla ani našu farnosť a obec. Pre záujemcov bolo svetlo dostupné zrána v kostole 

a dopoludnia, ako je to zvykom, vo vestibule hasičskej stanice. 

Koledovanie Dobrej noviny, 25. december. Koledníci 30. ročníka Dobrej noviny navštívili 58 domácností. 

Dovedna 18 detí, ktoré sa zapojili do koledovania, spolu s animátormi pomohli svojim rovesníkom v Južnom 

Sudáne, Keni, Ugande a Etiópii. 

Turnaj v malom futbale, 28. december. V telocvični základnej školy sa uskutočnil 2. ročník turnaja v malom 

futbale. Z prihlásených 12 mužstiev, ktoré sa riadili herným systémom 3+1 po 10 minút, bol najúspešnejší tím s 

hráčmi z obce Bzenov a Janov. Víťazi si odniesli Putovný pohár starostu obce Sedlice v halovom futbale. 

Vianočné stretnutie seniorov, 30. december. Vianočné 

stretnutie seniorov so starostom obce a s poslancami 

obecného zastupiteľstva sa rovnako ako 

v predchádzajúcom roku uskutočnilo v závere 

decembra. Pozvanie naň prijalo viac ako 60 seniorov, pre 

ktorých vystúpil tanečný pár Nathaniel Komanický a 

Linda Červenická. Dvojica sa predstavila spoločenskými 

tancami a striedala sa s hudobno-speváckym duom 

Rozšafľare. 

Výstup na Rohačku, 31. december. Silvestrovský 

výstup na Rohačku (1 028,5 m n. m.) možno už tiež 

pokladať za tradičný. Svojich priaznivcov si nachádza aj medzi Sedličanmi. Na posledný organizovaný výstup bol 

z obce vypravený autobus s 30 turistami. Tí, ktorí sa do autobusu nevmestili alebo nemali v pláne cestovať týmto 

spôsobom, využili individuálnu automobilovú dopravu. 

Silvestrovská noc, 31. december. Posledné hodiny roka mohli obyvatelia opäť stráviť v spoločnosti priateľov 

a známych zídených v centre obce. Hoci sme nový rok neprivítali spoločným ohňostrojom, v sále obecného úradu 

bola rovnako ako pred rokom pripravená kapustnica a niečo na zahriatie. 
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STÉ VÝROČIE NARODENIA NAŠICH RODÁKOV 
   

Rok 2024 bol z pohľadu obce aj rokom okrúhlych 

výročí a jubileí. Jedným z nich bolo sté výročie 

narodenia dvoch našich najvýznamnejších rodákov: 

Mgr. Metoda Kaľavského (*26. jún 1924) a Mons. Jána 

Krajňáka (*10. júl 1924). Nedožitých 100 rokov sa tak 

stalo zjednocujúcim motívom pietnych spomienok, 

ktoré sa konali na ich počesť. Prvá pietna spomienka sa 

za účasti syna a rodákov konala 30. júna na cintoríne 

v Bardejove, na ktorom je pochovaný Metod Kaľavský. 

Druhá sa konala v kruhu členov najbližšej rodiny 

a viacerých rodákov z obce 14. júla na miestnom 

cintoríne, na ktorom odpočíva Ján Krajňák. 

   Obidve osobnosti okrem toho, že sa narodili v tom 

istom roku v Sedliciach a že tu spolu aj vyrastali, spája 

tiež neobyčajne plodný a predovšetkým záslužný život. 

Kým Metod sa angažoval najmä na poli kultúr-             

no-spoločenskom (najprv v Sedliciach, potom v Bar-

dejove), Ján na poli nábo-

žensko-vedeckom (v Bra-

tislave, Košiciach i na 

iných miestach). Za túto 

angažovanosť však zapla-

tili vysokú cenu. Metod 

musel po nesúhlase s pred-

staviteľmi verejnej moci 

opustiť rodisko, Ján bol pre 

svoju duchovno-pastiersku 

činnosť odsúdený a väzne-

ný. Príkoria pre svoje ide-

ovo-ideologické presved-

čenia v spoločensko-politi-

ckom zriadení teda 

predstavujú ďalšiu životnú 

spojitosť. 

   A napokon, obidvaja 

nám zanechali aj hma-

tateľnú spomienku v podo-

be kníh: M. Kaľavský autobiografiu Kamenistá cesta 

(2004, Súzvuk) a J. Krajňák autobiografiu Áno a nie 

(1968, samizdat). 

   V knihe Kamenistá cesta sú spomienky na zásadné 

udalosti v našej obci medzi rokmi 1945 – 1951 uvedené 

s menšou i väčšou objektívnosťou, pričom zaujímavé 

sú pre nás najmä tie príbehy, ktoré nesú nadčasovú 

obraznosť. Pre nás z tohto hľadiska nie je dôležité ani 

tak to, čo sa v tom období odohralo a koľko inovácií sa 

zaviedlo, ako to, čo tomu procesu predchádzalo – čo za 

impulz to bol, ktorý k tvorivej činnosti Metoda a jeho 

spolupracovníkov podnietil, a takisto to, čo tento proces 

sprevádzalo. Tým impulzom bol nepochybne záujem 

o veci verejné. Ten istý záujem, ktorý v sebe 

potrebujeme nanovo objavovať aj my dnes. 

   V básnickej zbierke Áno a nie sa prezentuje básnik 

Ján Krajňák ako väzeň z komunistických väzníc. 

Posolstvo básní je natoľko skratkovité, že v mnohých 

prípadoch jeden riadok tvorí iba jediné slovo, akoby bol 

autor v strehu, aby mu ho bachari neukradli z úst. 

Všetky verše boli napísané na okraje novín či toaletný 

papier alebo namemorované priamo v celách. Sú ako 

klopkanie na stenu, za ktorou je to isté peklo. Nehovoria 

zvyčajnou komunikatívnou rečou, ale skratkami a 

poetickými šiframi, ktoré majú eruptívnu silu a účinok. 

Nevzťahujú sa iba na zažívané okolnosti a deje, ale 

majú všeobecný charakter a platnosť. 

   Možno s tým len súhlasiť, a tiež s konštatovaniami, 

ktoré zazneli počas 

pietnych aktov v rámci 

spomienkových prejavov 

spojených s položením 

vencov na miestach posled-

ného odpočinku a ktoré už 

prv formulovali ľudia 

vnímajúci význam a prínos 

oboch mužov tej doby – že 

„odkaz Metodovej práce 

a myšlienok zostáva prí-

tomný medzi nami a všade 

okolo nás. Zostáva najmä 

v jeho osobnosti, v ktorej 

sa spájala neobyčajná vôľa, 

entuziazmus a azda i altru-

izmus, lokálpatriotizmus 

a národovectvo, pre ktoré 

žil a pracoval. Naším 

veľkým privilégiom je, že 

sa môžeme vracať k jeho inšpiratívnej osobnosti 

a čerpať z nej“ a že „toto všetko si pripomíname nie 

preto, lebo chceme vyvyšovať zásluhy človeka, ale 

preto, že spolu s ním chceme oslavovať Boha, že dal 

otca Jána Cirkvi a svetu. Miloval Ježiša a jeho Cirkev, 

k čomu ho predurčovalo aj jeho meno, ktoré 

v hebrejčine znamená Pán je milostivý. Z Božej milosti 

a Božej vôle sa stal tým, čím bol. Boh ho obdaroval 

vzácnymi duchovnými hrivnami, ktoré zveľaďoval pre 

dobro ľudí.“ 

   Česť ich pamiatke! 
 

DVOJSTÉ VÝROČIE VYHORENIA OBCE 
 

   Historické dokumenty uvádzajú, že požiar v obci 6. augusta 1824 bol taký veľký, že zničil celú obec, pričom 

zhorela drevená fara, hospodárske budovy aj kostol. Z kostola sa farárovi a jeho pomocníkom podarilo zachrániť 

len tri obrazy, liturgické odevy, dve portatile, tabernákulum a svietniky. Zhorela aj drevená zvonica a rozliali sa 

zvony. Od požiaru, ktorý zasiahol obyvateľov obce a farníkov vtedy ešte farnosti zasvätenej sv. Michalovi Archan- 
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jelovi, uplynuli teda už dve storočia.  
Škody boli také veľké, že 

nebolo možné sa z nich v krátkom 

čase zotaviť. Opravy kostola boli aj 

pre chudobné pomery farníkov len 

provizórne. Napriek tomu v rokoch 

1829 – 1830 opravili faru a kostol 

v hodnote takmer 600 florénov 

z kurately zbožných základín 

z košickej kapituly. Opravili najmä 

krovy a krytiny striech, napr. 18-tisíc 

šindľov dali vyrobiť až v Toryskách. 

Zrejme si nedokážeme dosť 

dobre predstaviť, aká veľká vtedy 

obec bola, a nevieme ani, čo bolo 

príčinou vzniku požiaru. Tak či onak, s istotou môžeme povedať, že našich predkov, súdobých Sedličanov, zasiahol 

bolestne. Ak vezmeme do úvahy dostupné informácie, naozaj postihol všetkých. Lebo ak aj strechu nad hlavou 

pravdepodobne nestratili úplne všetci, tí, ktorým ostala, museli prijať do svojich obydlí tých, ktorí to šťastie nemali. 

Napriek tomu sa neprajnej životnej situácii nepoddali, ale obec a všetko v nej, hmotné i duchovné, začali 

budovať prakticky odznova. Pochopili, že nesmú rezignovať, ale chrám aj bývanie potrebujú obnoviť. Podarilo sa 

im to, aj keď iba provizórne. Trvalo 35 rokov, kým si pre seba a dnes aj pre nás postavili nový kostol. Zasvätili ho 

sviatku Premenia Pána. Inak azda ani nemohli. 

V deň dvojstého výročia tejto udalosti, teda 6. augusta 2024, bola na vonkajšej strane múra naľavo od 

kostolnej veže umiestnená tabuľa, ktorú požehnal duchovný otec ThLic. František Slovák a ktorá nám má túto 

udalosť pripomínať. Majme ju na pamäti vždy, keď slávime tento sviatok. Nech je spomienkou na tých, ktorých 

sme síce nemohli osobne poznať, ale išli pred nami a predišli nás. Nech nám nie je ľahostajné, čím museli naši 

predkovia prejsť a čo vykonali pre naše dobro. 

 

OSLAVY STÉHO VÝROČIA HASIČSKÉHO ZBORU 
 

   Oslavy stého výročia založenia DHZ Sedlice sme začali v nedeľu 21. júla 2024 dopoludnia sprievodom spred 

budovy hasičskej stanice do farského kostola na slávnostnú sv. omšu obetovanú za všetkých hasičov. 

V spoločenskej sále obecného úradu nasledoval obed pre pozvaných hostí, ktorý sme začali minútou ticha. 

Venovali sme ju spomienke na Karla 

Ambruša, bývalého starostu SDH 

Sedlice (ČR). 

   Naše oslavy svojou účasťou poctili: 

za hasičský záchranný zbor riaditeľ 

OR HaZZ Prešov pplk. Ing. Ľubomír 

Toďor a pplk. Slavomír Kočiš; za 

ÚzV DPO Prešov tajomníčka Mária 

Humeňanská, veliteľ Jaroslav 

Sedláček a emeritný predseda Štefan 

Mikolaj. Privítali sme medzi sebou aj 

priateľov z družobného DHZ Nový 

Salaš, a to predsedu Ing. Petra Štullera 

a Mgr. Matúša Tomka, a tiež našich 

hostí z družobného mesta Sedlice 

v ČR, a to starostu mesta Vladimíra Klímu, starostu SDH Sedlice Jozefa Keřku a ostatných členov delegácie. 

   Program slávnostného dňa pokračoval na pódiu v centre obce, z ktorého zaznel príhovor predsedu i stručný 

pohľad na storočnú históriu zboru, potom sme ocenili našich hasičov. Nasledovala ukážka činnosti hasičov 

v podobe zásahu pri havarovanom vozidle. Ďalšiu časť programu tvorili požiarne útoky domácich družstiev od 

najmenších po najstarších hasičov. Kultúrno-spoločenský program vyvrcholil vystúpením hudobnej skupiny 

Tublatanka revival. 

   Ďakujeme všetkým bývalým starostom a starostke, ako aj súčasnému starostovi obce. Bez nich by sa neudiali 

tieto veľké a pamätné veci. Títo najvyšší predstavitelia obce mali vždy pochopenie pre našu činnosť, snahu či 

obetavosť a bez tejto ich pomoci by sme takú techniku, hasičskú stanicu či výstroj a výzbroj nemali. 
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   Poďakujme si navzájom, nám všetkým, hasičom a hasičkám, že pokračujeme v tradíciách našich dedov a otcov 

a že nezabúdame na pocit spolupatričnosti a ochotu pomôcť blížnemu. Vďaka tomu je hasičský zbor jedinou 

organizáciou v obci, ktorá pretrvala taký dlhý čas, jediná, ktorej činnosť nikdy nezanikla a stále prináša úžitok pre 

všetkých nás. 

   Slovo dobrovoľný znamená, že nikto z nás nerobí túto činnosť pre peniaze či iné výhody. Dopredu nás ženie 

presvedčenie, že to, čo robíme, má zmysel, a že naša práca je užitočná a prináša nám uspokojenie. Výsledkom 

nášho snaženia určite nie sú prvé miesta v súťažiach, aj keď je to krásny pocit byť lepší ako ostatní. Ostávame však 

pri zemi a tešíme sa z každého dosiahnutého výsledku. Nech nám v tom aj naďalej pomáha náš patrón sv. Florián! 
 

Martin Fiľakovský 

 

NÁVŠTEVA Z PARTNERSKÉHO MESTA 
 

   Od podpísania Dohody o partnerstve uplynulo 22. augusta 2024 už 15 rokov. Dohodu obec a mesto uzavreli 

„s cieľom prispievať k jednote práv a slobody v Európe, k zbližovaniu národov a k zachovávaniu mieru v celom 

svete“, čo je – zvlášť v týchto časoch – stále aktuálne. 

   Zakladatelia partnerstva sa zhodli na tom, že organizovanie návštev prinieslo veľmi dobrý vzájomný pocit. Zo 

začiatku sa družobné návštevy konali vo 

väčšom rozsahu, za účasti väčšieho množstva 

ľudí, pretože sa angažovali celé spolky, a to na 

obidvoch stranách. V ostatných rokoch sa účasť 

trošku zmenšuje z jednej aj druhej strany, ale je 

potrebné, aby sme partnerstvo nenechali len tak 

rozplynúť. 

   Možno bude potrebné obnoviť činnosť 

spolkov, ktoré máme, a možno aj vymeniť 

ďalšiu generáciu, pretože tá zakladajúca už 

zostarla a nemá toľko síl, aby udržiavala 

potrebnú dynamiku. A tak sa žiada, aby sa 

iniciatívy chopili mladí a nenechali to 

zaniknúť. Bola by to veľká škoda, lebo je to vzácna vec a treba si ju uchovávať. 

   V dňoch 19. až 22. júla sme privítali partnerov z mesta Sedlice opäť. Po privítaní v piatok podvečer nasledovala 

spoločná večera a posedenie, v sobotu výlet do Červeného Kláštora spojený so splavom Dunajca na pltiach, potom 

prehliadka farmy živočíšnej výroby poľnohospodárskeho družstva v našej obci. V nedeľu sa naši vzácni hostia 

zúčastnili na oslavách storočnice hasičov. 

   Na záver návštevy sme sa zástupcov 

delegácie opýtali na ich pocity a dojmy, ako aj 

na odporúčania, čo by ešte azda bolo dobré 

zlepšiť pri organizovaní budúcich návštev.  

   Vladimír Klíma, starosta mesta: Bylo tady 

parádně, máte tady krásnou přírodu. Byli jsme 

v Pieninách, je to hezký, ale spousta lidí. Já 

mám rád kopce. Když mě ti kluci vzali na 

vysokou, to byla paráda, i když se nelovilo. To, 

co jsem viděl, bylo nádherný. Celkový pocit – 

vřelí, milí lidi, v pohodě, neměli jsme tady 

jediný konflikt. Nic není dokonalý a občas, 

když chce mít člověk něco lepší, přežene to a nestojí to za nic. 

   Lenka Podsklanová: Z návštěvy mám velmi dobrý pocit, jste úžasní lidi a ráda se sem vrátím. Byla jsem tu po 

druhý, naposledy před pěti lety. Není to o zlepšování podmínek, ale o lidech. 

   Kateřina Brabcová: Jsem moc ráda, že jsme se zase měli možnost vidět. Taková ta vřelost, kamarádskost a 

blízkost, kterou jsme tady zase měli možnost zažít, tak to je asi to nejvíc. A ty výlety, to už je třešnička na dortu. 

Všechen ten program, který je k tomu připravený, to už je pro mě něco navíc, ale prostě to srdíčko, který tady je… 

Moc se mi líbilo, když byla venku ta muzika, že se vlastně sešli všichni sedlickí, a nemají pocit, že by to bylo jen 

pro nějakou vyvolenou skupinu lidí, kteří se zapojují – a to je, myslím, fajn. 

   Sme radi, že naši hostia odchádzali domov spokojní. Ak boli oni spokojní, tak sme spokojní aj my a tešíme sa na 

další setkání. 
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Z ČINNOSTI A VÝSLEDKOV ŠK SEDLICE 

 

   V tomto príspevku prinášame informácie o činnosti a výsledkoch jednotlivých oddielov ŠK Sedlice v roku 2024. 

Keďže kalendárny rok sa nezhoduje s organizáciou športových sezón, v niektorých prípadoch uvádzame popri 

celkových výsledkoch za ukončenú sezónu aj priebežné výsledky alebo aj pohľad do predchádzajúcich rokov. 

   Na úvod ešte spomeňme, že aj v uplynulom roku prebiehala rekonštrukcia budovy športového klubu, presnejšie 

zateplenie obvodového plášťa budovy, ktoré však ešte nie je úplné. Podľa finančných možností by sa malo 

dokončiť v tomto roku. Treba 

spomenúť tiež to, že aj práce spojené 

so zateplením boli vykonané 

svojpomocne, podobne ako značná 

časť doterajších rekonštrukčných 

prác.  
   Pri otázke finančného zabezpečenia 

klubovej činnosti je vhodné uviesť, že 

okrem dotácií od obecného úradu, 

ktoré naďalej tvoria najväčšiu časť 

príjmov športového klubu, sa 

združeniu v minulom roku podarilo 

získať prostriedky z programu Výzvy 

poslancov Prešovského samospráv-

neho kraja, a to 1 000 eur na 

materiálne vybavenie hráčov Nohejbalového oddielu, 1 600 eur na zateplenie stropu, rovnako z Výzvy poslancov 

PSK, a 75 % zo žiadanej sumy, čiže 18 750 eur z programu Výzva pre regióny 2021, ktorej platnosť bola predĺžená, 

preto až v roku 2024 bola žiadateľovi pridelená dotácia na 2. etapu rekonštrukcie budovy šatní. Hodno spomenúť, 

že činnosť klubu by sa nezaobišla aj bez osobných darov jednotlivcov, za čo im patrí poďakovanie. 

   To isté poďakovanie patrí aj Stanislavovi Gumanovi, ktorý v roku 2023, po 12 rokoch, ukončil funkciu predsedu 

športového klubu. Vďaka mu patrí predovšetkým za to, že dokázal udržať záujem žiackeho mužstva a mužstva 

dospelých a ich fungovanie v jednotlivých súťažiach. Keby to bol čo i len na chvíľu pustil, už by to bolo veľmi 

ťažké obnoviť. Vo funkcii predsedu ho vystriedal Rastislav Kotulič st., ktorý bol zvolený výborom vytvoreným 

z vedúcich oddielov klubu. 

   Dôležitou zmenou vo fungovaní združenia je teda od roku 2023 aj reorganizácia klubu. Podľa nových stanov už 

ide o občianske združenie, ktoré tvorí päť oddielov: Futbalový oddiel (vedúci Michal Rončík), Stolnotenisový 

oddiel (vedúci Rastislav Kotulič), Nohejbalový oddiel (vedúci Imrich Krajňák), Workoutový oddiel (vedúca 

Daniela Tumidalská) a Kulturistický oddiel (vedúci Gabriel Kotulič). 

 

Futbalový oddiel 

V súčasnosti má jedno družstvo 

dospelých a 3 mládežnícke družstvá 

vo vekových kategóriách U11, U15 

a U19. Mužstvo dospelých v sezóne 

2023/2024 skončilo na druhom mieste 

9 A. ligy a po reorganizácii súťaží mu 

to v konečnom dôsledku dopomohlo 

k postupu do vyššej súťaže, a to do 8. 

ligy Oblastného futbalového zväzu 

Prešov, kde je v aktuálne prebieha-

júcej sezóne na 6. mieste. Novo-

založené družstvo dorastencov kate-

górie U 19 je v prebiehajúcej sezóne 

na 9.  mieste 5. ligy Oblastného fut-

balového zväzu. Družstvo žiakov 

kategórie U 15 je v sezóne 2024/2025 na 6. mieste. V neposlednom rade je potrebné spomenúť, že futbalový oddiel 

sa venuje aj mladším žiakom, ktorí taktiež vzorne reprezentujú našu obec a hrávajú súťaž kategórie U 11, kde sú 

vo svojej skupine na 2. mieste. Vedenie športového klubu sa týmto chce poďakovať všetkým hráčom A družstva, 

ktorí sa aktívne podieľajú na vedení futbalového oddielu a ktorí svojím prístupom a oddaním vzorne reprezentujú 
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našu obec. Poďakovanie patrí aj trénerovi Mariánovi Fedorovi za jeho obetavosť a trpezlivosť pri vedení hráčov 

futbalového oddielu a v neposlednom rade tiež celému organizačnému tímu, všetkým podporovateľom 

a priaznivcov futbalu. 

 

Stolnotenisový oddiel 

   Stolnotenisový oddiel ukončil sezónu 2023/2024 so skvelými výsledkami, pretože všetky jeho družstvá sa 

umiestnili na štvrtých miestach východoslovenských a oblastných majstrovstiev. V novej sezóne 2024/2025 boli 

prihlásené družstvá v tretej, štvrtej, piatej, šiestej a siedmej lige. Je to už 19. sezóna od založenia STO Sedlice, 

ktoré od roku 2006 vzorne reprezentuje našu obce. Stolnotenisový oddiel má 20 aktívnych hráčov zo Sedlíc 

a blízkeho okolia. Všetci hráči vzorne 

pristupujú k reprezentácii obce 

Sedlice. V prebiehajúcej sezóne je 

družstvo A na štvrtom mieste tretej 

ligy východoslovenských majstrov-

stiev. Družstvo B aktuálne vedie 

štvrtú ligu. Družstvo C je 

v prebiehajúcej sezóne 2024/2025 bez 

prehry na prvom mieste Oblastných 

majstrovstiev Prešovského a Sabinov-

ského okresu. Družstvo D je v šiestej 

lige Oblastných majstrovstiev na 

piatom mieste a družstvo E – žiacke 

miešané družstvo sa v siedmej lige 

nachádza na piatom mieste. Všetkým 

aktívnym hráčom, ktorí vzorne reprezentujú STO a našu obec, patrí veľké poďakovanie a prianie pevného zdravia 

a úspechov pri ďalšom reprezentovaní.  
 

Streetworkoutový oddiel 

   Medzi najväčšie úspechy Streetworkoutového oddielu za ostatné roky možno považovať úspechy Daniely 

Tumidalskej, a to 2. miesto MSR (2024) – kvalifikovanie sa na Majstrovstvá sveta, ktoré sa uskutočnia v apríli 

2025 v Bulharsku, 2-krát obsadené 3. 

miesto na Majstrovstvách Slovenska 

vo Freestyle (2022, 2023), 2. miesto 

na medzinárodnej súťaži vo 

Švajčiarsku v kategórii freestyle 

ženy – Geneva Calisthenics Cup 2024 

a 1. miesto v kategórii Weighted ženy 

na medzinárodnej súťaži SW Mad 

Brothers 2023. Najvýraznejším 

úspechom Alexa Tumidalského je 3. 

miesto na Majstrovstvách Slovenska 

v kategórii Freestyle 2024. Matej 

Magáč uspel na Majstrovstvách 

Slovenska v kategórii Freestyle 2022, 

keď obsadil 3. miesto, a 1. miesto 

získal v súťaži King of Olympia 

(2022). Filip Tumidalský získal 2-

krát 3. miesto na Uláckom pohári 

v kategórii Weighted (2022, 2024), 3. miesto v Liptovskej Tepličke v kategórii Weighted do 80 kg (2023), 2. 

miesto na SW Mad Brothers Battle v kategórii Weighted do 75 kg (2023), 5. miesto na MSR v kategórii Weighted 

(2023). Úspech dosiahla aj Tamara Trojanová, a to 3. miesto na Majstrovstvách Slovenskej republiky v kategórii 

freestyle ženy do 55 kg (2023). 

   Členka Daniela Tumidalská má otvorené dva streetworkoutové krúžky v ZŠ Sedlice, v rámci ktorých vedie deti 

k športu. Vďaka jej aktivite oddiel prijal do tímu v roku 2024 dvoch nových členov: Tamaru Trojanovú a Pavla 

Fedora. Oddiel môžete podporiť sledovaním stránky @hypesesh_team, venovaním vašich 2 % z dane (kontakt Bc. 

Filip Tumidalský, 0911020801) alebo prispením na zbierku: https://donio.sk/pomozte-mladym-sportovcom. 

 

 

https://donio.sk/pomozte-mladym-sportovcom
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Nohejbalový oddiel 

     Sezónu 2023/2024 začali členovia Nohejbalového oddielu ŠK Sedlice tradične v prvý septembrový piatok 

tréningom v telocvični ZŠ v Sedliciach, čím otvorili v poradí už 26. nohejbalovú sezónu. 6. októbra 2023 prijali 

pozvanie do Kurimian a v jednej z telocviční v Levoči odohrali „miniturnaj“ s ich dvomi družstvami. NO ŠK 

Sedlice reprezentovalo päť hráčov a v konfrontácii s ich dvomi družstvami skončili na 2. mieste. Oddiel 20. januára 

2024 usporiadal v telocvični ZŠ v Sedliciach 22. ročník Novoročného nohejbalového turnaja trojíc. Bol to 

päťhodinový maratón 14 zápasov troch družstiev Sedlíc a troch družstiev reprezentujúcich obce Kurimany, Bystré 

a Teriakovce. Družstvá Sedlíc skončili na 3., 5. a 6. mieste. 22. marca si dve trojčlenné družstvá NO ŠK Sedlice 

zmerali sily s dvomi družstvami Šarišských Bohdanoviec. Naše družstvá skončili na 2. a 3. mieste. 22. júna na 

asfaltovom ihrisku v areáli ZŠ 

v Sedliciach prebehlo ukončenie 

sezóny. Najprv sa uskutočnil turnaj 

trojíc za účasti troch družstiev NO ŠK 

Sedlice a družstva reprezentujúceho 

Sabinovskú ulicu v Prešove. Po veľmi 

vyrovnaných zápasoch systémom „ 

každý s každým“ nakoniec turnaj 

vyhrali hostia z Prešova a domáce 

družstvá ako správni hostitelia 

obsadili „galantné“ 2., 3. a 4. 

miesto. Potom nasledoval „interný“ 

nohejbalový turnaj dvojíc, keď 

z členov nohejbalového oddielu boli 

vytvorené štyri družstvá. Hralo sa 

opäť systémom „každý s každým“ na dva hrané sety (čo set, to bod). Prvé miesto obsadilo družstvo v zložení Štefan 

Rimák a Jozef Beňko, druhí skončili Štefan Leščák s Imrichom Krajňákom a Liborom Karolim, tretí Pavol 

Petrenčák a Jozef Karoli a na štvrtom mieste skončili Jaroslav Olejár s Antonom Liptákom. Veľmi nás potešila 

prítomnosť Imricha Gajdoša a Pavela Onduša, ktorí stáli pri začiatkoch nohejbalu v Sedliciach.  
   10. augusta prijal NO ŠK Sedlice pozvanie do obce Remeniny na nohejbalový turnaj trojíc Remeniny Cup 2024. 

Družstvo v zložení Jaroslav Olejár, Štefan Leščák, Pavol Pretrenčák a František Harčár neprehralo žiaden zápas. 

Stopku v turnaji Sedličanom vystavili domáci hráči, ktorí boli nakoniec bronzoví. 7. až 11. novembra členovia 

oddielu navštívili MS v nohejbale v Budapešti. 

 

Oddiel športovej kulturistiky 

   Kulturistický oddiel v minulom roku, žiaľ, nevyvíjal žiadnu aktivitu a požiadal aj o vyňatie z organizačnej 

štruktúry športového klubu. Dôvodom bol stav, ktorý trval od roku 2020, keď kulturisti prišli o miestnosť, v ktorej 

cvičili. Miestnosť sa nachádzala v priestoroch telocvične základnej školy, avšak pri rekonštrukcii vykurovania 

musela miestnosť využívaná na túto športovú aktivitu ustúpiť inému využitiu, to zn. na primárne potreby 

telocvične. Kompetentní dlho hľadali riešenie, padlo viacero návrhov, avšak ani jeden sa neujal. Nové priestory sa 

začali črtať až minulý rok, keď zatvorenie prevádzky ohlásila majiteľka predajne rozličného tovaru. Hoci názory 

na zriadenie posilňovne v týchto priestoroch neboli medzi poslancami jednotné, nakoniec sa, na zasadnutí 

zastupiteľstva 5. septembra, rozhodli zriadiť ju na tomto mieste. Krátko nato sa začali práce na oprave priestorov, 

ktoré sú vo finálnej fáze. Náradie na cvičenie je rozmiestnené a posilňovňa pripravená na otvorenie. V čase 

uzávierky naších novín je naplánované sprístupnenie posilňovne záujemcom o tento druh športu. Návštevný 

poriadok vrátane ostatných pravidiel budú zverejnené.  
 

   Činnosť (takmer) všetkých oddielov je teda bohatá. Zápasy a exhibície, ktoré prinášajú konkrétne výsledky, sú 

však „len“ vyvrcholením snaženia. Je toho ešte mnoho, čo sa, takpovediac, nezmestí do tabuliek a výsledkových 

listín a o čom by mohli zainteresovaní dlho rozprávať. Ale aj o tom je organizovaný šport. Nazrieť do 

podrobnejších výsledkov si žiada väčší priestor, preto sme ich nemohli uviesť v plnom rozsahu. Pre záujemcov sú 

dostupné na webe, prípadne sa o nich môžete informovať u vedúcich jednotlivých oddielov. Dávame do pozornosti 

aj možnosť darovať 2 % dane, ktoré by tiež boli nápomocné pri ďalšom fungovaní klubu. Všetkým v Športovom 

klube Sedlice prajeme veľa úspechov v ďalšej činnosti a želáme potešujúce výsledky. 

 

Spolupracovali: vedúci oddielov a starosta obce 

Zostavil: Jozef Maďar 
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DOBRÁ NOVINA 2024 
 

   Koledníci našej farnosti, plní ochoty a obety, sa aj v uplynulom roku rozhodli potešiť veľkých i malých vinšmi 

a piesňami, ktorými ohlasovali radostnú novinu, že sa nám narodilo Božie dieťa – Spasiteľ Kristus Pán. Z 

úprimného srdca ďakujeme všetkým rodinám, ktoré nás vrúcne prijali do svojich príbytkov. Ďakujeme za vaše 

milodary, milé slová. Ďakujeme všetkým koledníkom, ktorí sa zapojili do koledovania a rozhodli sa pomôcť 

kamarátom v Južnom Sudáne, Keni, Ugande a Etiópii, pre ktoré sa koledovalo a pre ktoré sa vyzbieralo 1 143 eur. 

Vďaka patrí aj sprevádzajúcim osobám, ktoré venovali svoj čas a ochotu pri príprave koledovania.  

   Dobrá novina, ktorá oslávila jubilejný 30. ročník, sa niesla v duchu motta „Zažnime hviezdy nádeje“. Ďakujeme, 

že ste zažali hviezdy nádeje spolu s nami. Zažali ste ich tým, že ste nás prijali, a aj tak, že ste ich pripevnili na našu 

(papierovú) oblohu. Tá sa každou hviezdou z navštíveného domu rozžiarila viac a viac. Rozžiarili sme nielen 

oblohu, ale aj nádej na lepšiu budúcnosť. Každý z nás má v srdci poklad, ktorý môže dať. A z darovania svojej 

lásky večnú radosť mať. 

 

   Hoci sú už vianočné sviatky za nami, vyprosujeme vám hojné Božie požehnanie. Želáme vám dni plné lásky a 

radosti z narodeného Spasiteľa, ktorý prebýva medzi nami. 

Erika Fiľakovská 

 

TROJKRÁĽOVÝ KONCERT 
 

   V predvečer sviatku Zjavenia Pána sa vo farskom kostole konal Trojkráľový koncert, ktorý usporiadala chrámová 

organistka Iveta Fiľakovská. Pod jej vedením vystúpilo 35 účinkujúcich, detí i dospelých, ktorí interpretovali 

vianočné skladby a piesne, vychádzajúc z obsahu sviatku a obdobia liturgického roka. Zazneli napríklad tieto 

piesne: Pospiechali do Betlema, Zavítaj, Jezu, Čo to za krásne dieťatko, Pospešte sem, pastuškovia, Adeste fideles, 

a to s hudobným sprievodom aj bez neho (a cappella). 

   S gitarovým sprievodom Adama Timka ml. ako sólistka vystúpila Ema Timková s piesňou Slávna Panna. 

Sólových vystúpení sa zhostili aj Anton Sirotňak najml. (akordeón), Ondrej Senderák (klavír) a Pavol Gurský ml. 

 

https://www.facebook.com/dobranovina?__cft__%5b0%5d=AZV8QwuLscCcPCE4Dwkj_x563eTVnsEQ0HrIHGlv_ecJEj_07s332IWs383TcDKuoVqC5riRnOQb5yI1do7s4FrZAtCM584MchIENTz9jnpRW2OoObElG2Ev67uinPn01UzurrFciMxpY0j4BwW4Ndi8-_t6-u4QKTbtIPDiOEtC2g&__tn__=-%5dK-R
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(husle). Títo interpreti zároveň sprevádzali viaceré spoločné piesne a do koncertu sa zapojil aj Anton Sirotňak st. 

hrou na píšťalke a drumbliach. Sviatočným slovom sprevádzala Gabriela Kollarčíková. 

   Zazneli tiež nárečové piesne v podaní detí, napríklad Kebi ja mal mnoho peňež, a potom piesne v podaní členov 

Folklórneho súboru Sedličan, napríklad Dobryj večur tobi, pane hospodarju. Folkloristi predniesli jednu pieseň 

bez sprievodu a jednu s hudobným sprievodom Františka Joščáka (heligónka). Po doznení piesní pridali novoročné 

vinše. Po nich sa návštevníkom koncertu prihovoril duchovný otec a ďakovné slová pridala aj Miriam Gumanová. 

   Práve u nej našla organizátorka, pani Ivetka, dôležitú podporu, keď aj napriek mnohým iným aktivitám bolo 

ochotná pomáhať a vyjadrovala nádej i povzbudenie, že myšlienka má zmysel a bude dobré, keď sa ju podarí 

uskutočniť. Hlavnou myšlienkou organizovania koncertu bola snaha spojiť všetky generácie účinkujúcich a spojiť 

do jedného celku aj viaceré žánre a hudobné nástroje. Išlo tiež o snahu dokázať, že každý môže prispieť tým, čo je 

preňho najprirodzenejšie, či už je to spev, alebo hra na nástroji. 

 

   Cieľom koncertu, toho uskutočneného a azda aj tých v budúcnosti, bolo a bude okrem už spomenutých snáh 

ukázať, že v obci a vo farnosti máme šikovných umelcov. Niektorých sa už podarilo objaviť, iných bude potrebné 

ešte len osloviť, aby si svoj talent nenechávali iba pre seba a aby sa nehanbili zviditeľniť. Cieľom bude urobiť ďalší 

koncert, pokiaľ to bude možné, ešte pestrejším a zapojiť doň ešte viac ľudí.  

   Je zákonitým javom, že keď sa talentom či nadaniu nevenuje dostatočná pozornosť alebo sa im dokonca nevenuje 

žiadna, postupne upadnú, až nakoniec zaniknú. Keď sa do spoločného diania nebudú zapájať nové generácie 

mladých alebo keď sa o to nebudú aspoň snažiť, nič nové nevznikne. Preto je také potrebné dávať priestor už 

osvedčeným, ale najmä nevybádaným talentom. Nateraz sú možno skryté, avšak treba ich odhaliť. 

   To všetko má a chce smerovať k väčšej spolupráci, ktorej výsledkom je posilňovanie pocitu spolupatričnosti 

a utváranie jednoty. Hudba má potenciál vytvárať spoločenstvo. Aj vďaka hudbe môžeme žiť ako jedna rodina, nie 

ako rozdelená skupina individualistov. Každou piesňou ožívame a oživujeme. Aké krásne dielko sa dá vytvoriť 

pomocou piesne a hudby. Takto sa buduje kultúrnosť, účinkujúcich aj publika. Treba sa tomu učiť, lebo aj to je 

kultúra. 

 

ZNOVUOTVORENIE DENNÉHO STACIONÁRA 
 

   Denný stacionár, ktorého zriaďovateľom bola nezisková organizácia LIRI Petrovany zastúpená riaditeľom Mgr. 

Matúšom Sabolom, bol prvýkrát otvorený 26. januára 2015 v priestoroch kultúrneho domu. Pozvaní dôchodcovia, 

a to nielen žiadatelia, ale aj ostatní záujemcovia, si mohli prezrieť priestory a vypočuť si informácie o sociálnych 

službách, ktoré sa klientom mali v stacionári poskytovať. Slávnostné otvorenie bolo spojené s kultúrnym 

programom a posedením v spoločenskej sále obecného úradu. 
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   V prvých mesiacoch fungovania stacionár navštevovalo 22 dôchodcov, 

ale jeho celková kapacita bola vyššia. Počet stálych klientov sa neskôr, 

počas jednotlivých rokov, prirodzene obmieňal, ale zariadenie sa stále 

snažilo pozývať nových klientov. 

 

   Takto stacionár fungoval až do mája minulého roka, keď od zriaďovateľa 

prišla informácia o tom, že ho pravdepodobne bude musieť zatvoriť. 

Dôvodom mala byť neposkytnutá dotácia od štátu na prevádzku zariadenia. 

Zariadenie muselo byť napokon zatvorené. Posledné stretnutie stacionaristov sa uskutočnilo 26. júna. Napriek 

nejasnej budúcnosti a sklamaniu, ktoré medzi dotknutými zavládlo, medzi klientmi sa ozývali hlasy po obnovení 

prevádzky stacionára. 

   Obec začala hľadať možnosti, ako zatvorenie prevádzky ešte zvrátiť alebo oddialiť, aby služba ostala k dispozícii 

aspoň do konca roka, no ani to sa nepodarilo. Riešenie napokon prišlo v podobe možnosti ustanoviť za zriaďovateľa 

obec a o dotáciu na prevádzku požiadať priamo Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny SR. Dotácia však 

pokrýva iba platy zamestnankýň, ostatné výdavky na chod hradí obec. Obec ako nový zriaďovateľ zároveň 

prispieva seniorom na stravu, ale prevažnú časť sumy si platia sami. 

   Organizácia stacionára je založená na tých istých pravidlách, ako to bolo doposiaľ. Služby môžu klienti využívať 

od 7:00 do 15:00. V rámci odborných činností stacionár zabezpečuje sociálne poradenstvo, sociálnu rehabilitáciu, 

ošetrovateľskú starostlivosť, podporu pri zapájaní sa do spoločenského života a rozvoj osobných záujmov vrátane 

organizovaného využitia voľného času. 

   Program dňa koordinujú opatrovateľky Mária Fiľakovská, Elena Murinová a Beáta Sykorová pod vedením 

Lenky Šoltésovej. Seniori sa venujú cvičeniu, čítajú dennú tlač, hrajú spoločenské hry, modlia sa a pod. Príchod 

a odchod zo zariadenia si klienti volia sami, podľa potreby môžu odísť k lekárovi či na nákup. Kapacitu zariadenia 

sa postupne podarilo naplniť, v súčasnosti ho navštevuje 20 seniorov. 

   Znovuotvorenie stacionára sa uskutočnilo za prítomnosti starostu obce Mareka Gumana, pána farára Františka 

Slováka, opatrovateliek a klientov v utorok 7. januára dopoludnia. Duchovný otec rekonštruované priestory pože- 

 

 

ZNOVA V STACIONÁRI 

 

ŽE SME SA ZAS ZIŠLI 

V NAŠOM STACIONÁRI, 

ĎAKOVAŤ MÔŽEME 

NÁŠMU STAROSTOVI. 

 

ĎAKUJEME PEKNE, 

NÁŠ STAROSTA MILÝ, 

ŽE STE NÁM STACIONÁR 

ZNOVA OTVORILI. 

(...) 

NA VÁS, MILÉ VEDÚCE, 

PEKNE SPOMÍNAME, 

TEŠÍME SA NA VÁS, 

ŽE SA ZAS ZVÍTAME. 

 

ŽE SI ZACVIČÍME, 

POODDYCHUJEME, 

ZAS NA FITLOPTIČKE 

TROŠKU POSKÁČEME. 

 

PROSÍME LEN BOHA, 

BY NÁM ZDRAVIA DAL, 

BY NÁS POŽEHNAL 

AJ NÁS OCHRAŇOVAL. 

 

TAK SA DOBRE MAJTE 

A SA ZABÁVAJTE, 

NA TÝCH, ČO ODIŠLI, 

PEKNE SPOMÍNAJTE. 
 

Autorka básne: Anna Kotuličová, 

klientka denného stacionára 

 

Text je oproti originálu skrátený 

a čiastočne aj obsahovo upravený. 



 

hnal, no ešte predtým sa všetkým prítomným prihovoril starosta obce a vedúca opatrovateľka Lenka Šoltésová, 

ako aj Mária Fiľakovská, vedúca opatrovateľka v predchádzajúcom období fungovania stacionára, ktorá vyjadrila 

myšlienku, že v zariadení je každý deň dňom otvorených dverí, stále a pre všetkých, ktorí chcú prísť návštevu 

alebo sa prísť len tak pozrieť či skrátiť si napríklad čakanie na autobus. 

   Potešujúcu atmosféru nového otvorenia doplnila klientka stacionára Mária Kočišová, ktorá predniesla báseň od 

Anny Kotuličovej, ďalšej klientky, ktorá sa však osobne nemohla programu zúčastniť. Po chvíľke poézie 

nasledovalo spoločné posedenie priamo v priestoroch zariadenia. 

   Súčasná vedúca Lenka Šoltésová, ktorá zároveň stojí na čele teraz už občianskeho združenia Krajší svet pre ľudí, 

nám v rozhovore po slávnostnom otvorení prezradila niečo zo svojich pocitov, keď predstúpila pred klientov, aj 

niektoré z aktivít plánovaných v blízkej budúcnosti: 

   „Urobím všetko preto, aby sem 

starkí chodili radi, aby sme im trošku 

skrášlili deň a čas, aby boli 

v psychickej a fyzickej pohode a aby 

sme pre nich robili to, čo budú oni 

chcieť. Mala som obavy, ako to bude, 

nie z ich strany, ale z tej mojej, ako to 

budem zvládať, lebo predtým som 

robila rôzne iné veci. Ale čo sa týka 

klientov, obavy som nemala. 

Nepoznala som ich, ale už som ich 

spoznala. Každý jeden z nich je pre 

mňa ako babka alebo dedko, každý z 

nich mi prirástol k srdcu. Chceme 

prepájať svet seniorov so svetom 

žiakov v škole, so svetom ľudí tu v dedine a tak podobne. 4. apríla bude Deň otvorených dverí v dennom stacionári, 

5. apríla chystáme jarmok.“  
   O aktivitách medzičasom už zrealizovaných sa môže dozvedieť každý záujemca o dianie v stacionári, lebo 

informácie sú dostupné na jeho facebookovej stránke. Pokračovať v dynamickom tempe rôznych podujatí si bude 

vyžadovať vysoké nasadenie, pretože podujatia treba pripraviť a potom aj realizovať, pokiaľ možno tak, aby na 

nich nič nechýbalo. Preto želáme veľa elánu a tvorivých síl najmä všetkým opatrovateľkám, ako aj seniorom a nech 

sa im toto dielo podarí spoločne udržať čo najdlhšie! 

 

SPOLOČENSKÁ KRONIKA 

Deti narodené v roku 

2024: 
 

1. Emily Mruzová 

2. Zuzana Stredňáková 

3. Filip Grejták 

4. Mateo Krahulec 

5. Lýdia Jacková 

Sobáše uzavreté v roku 2024: 
 

1. Filip Tumidalský a Daniela Hurajová 

2. Erik Murin a Monika Hudačková 

3. Ing. Michal Špes, PhD., a Mgr. Andrea 

Kollarčiková 

4. Matúš Virba a Kristína Dubecká 

5. Maroš Libera a Jana Študencová 

6. Mgr. Marek Babják a Veronika Bartková 

7. Jaroslav Makara a Monika Marasová 

8. Miroslav Argay a Mgr. Mária Šoltésová 

9. Michal Galajda a Veronika Lichtigová 

10. Ing. Patrik Krajňák a Mgr. Zuzana 

Zemanová 
 

Zomrelí v roku     

2024: 
 

1. Paulína Hycová 

2. Irena Adzimová 

3. Mária Senčáková 

4. Ondrej Uhriňák 

5. Milan Timko 

6. Pavol Timko 

7. Emil Petrenčák 

8. František Trojan 

9. Ladislav Kamenický 

10. Alexander Pohl  
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Počet obyvateľov žijúcich v obci aktuálny k 31. decembru 2024: 933 

Počet obyvateľov prihlásených na trvalý pobyt v obci: 5 

Počet obyvateľov odhlásených z trvalého pobytu v obci: 17 


